
RADA MIASTA 
BIELSK PODLASKI 

17-100 Bielsk Podlaski 
ul. Mikołaja Kopernika 1 

 

Br.0012.4.3.2024         

Protokół Nr 61/24 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Miasta Bielsk Podlaski 

w dniu 16 kwietnia 2024 roku 

 

Posiedzenie Komisji odbyło się w budynku przy ul. Kopernika 3 (sala - II piętro). Obrady rozpoczęto o 

godzinie 830, a zakończono o godzinie 850. W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodniczący Komisji – 

Włodzimierz Borowik, Wiceprzewodniczący Komisji – Aleksander Bożko oraz Członkowie Komisji – 

Bogusław Mrozkowiak, Tomasz Sulima (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do papierowej wersji 

protokołu).  

 

Do pkt. 1 

Otwarcie posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji Włodzimierz Borowik otworzył posiedzenie Komisji i powitał wszystkich 

uczestniczących w posiedzeniu. Poinformował, że stosownie do §29 Statutu Miasta Bielsk Podlaski 

oraz zgodnie z przyjętym postanowieniem ogólnym o zamiarze transmisji ujawnienia przebiegu 

wszystkich posiedzeń Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, wszystkie posiedzenia komisji są 

transmitowane i udostępniane w czasie rzeczywistym na stronie internetowej Urzędu. Obecność 

osób niebędących radnymi ani osobami publicznymi jest równoznaczna z wyrażaniem zgody na 

utrwalenie i rozpowszechnienie ich wizerunku utrwalonego za pośrednictwem kamery. Członkom 

komisji przypomniał, aby nie upubliczniać danych osób fizycznych bez ich zgody, bo można być 

pociągniętym do odpowiedzialności, jeśli dane zostaną ujawnione. W związku z tym, że Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji rozpatruje sprawy dotyczące m.in. osób fizycznych, poprosił o zachowanie 

szczególnej ostrożności z uwagi na zwiększone ryzyko ujawnienia danych chronionych. 

 

Do pkt. 2 

Ustalenie porządku posiedzenia Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Włodzimierz Borowik przedstawił porządek posiedzenia podany w 

zawiadomieniu i otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie.  

 

Wobec braku uwag oraz chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Komisji Włodzimierz 

Borowik zamknął dyskusję i poinformował, że Komisja przyjęła proponowany porządek posiedzenia.  

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Ustalenie porządku posiedzenia Komisji.  

3. Przyjęcie Protokołu Nr 60/24 z posiedzenia Komisji w dniu 19 marca 2024 r. 

4. Rozpatrzenie petycji z dnia 30 stycznia 2024 r. dotyczącej potrzeby uruchomienia w Bielsku 

Podlaskim Domu Pomocy Społecznej.  
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5. Dyskusja, wolne wnioski, sprawy różne. 

 

Do pkt. 3 

Przyjęcie Protokołu Nr 60/24 z posiedzenia Komisji w dniu 19 marca 2024 r. 

 

Przewodniczący Komisji Włodzimierz Borowik poinformował, że projekt protokołu został przesłany 

członkom komisji drogą elektroniczną. Wszyscy członkowie komisji mieli okazję zapoznać się z 

projektem protokołu. Następnie otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie.  

 

Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i poddał pod 

głosowanie projekt protokołu. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie Protokołu Nr 60/24 z posiedzenia Komisji w dniu 19 marca 2024 r.  

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Bogusław Mrozkowiak, Tomasz Sulima 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Komisji Włodzimierz Borowik podał wyniki 

głosowania i stwierdził, że protokół Nr 60/24 z posiedzenia Komisji w dniu 19 marca 2024 r. został 

przyjęty. 

 

Do pkt. 4 

Rozpatrzenie petycji z dnia 30 stycznia 2024 r. dotyczącej potrzeby uruchomienia w Bielsku 

Podlaskim Domu Pomocy Społecznej 

 

Przewodniczący Komisji Włodzimierz Borowik otworzył dyskusję w przedmiotowym punkcie 

porządku posiedzenia. Przypomniał, że na ostatnim posiedzeniu Komisja obszernie analizowała i 

przedstawiła zakres działalności Domu Pomocy Społecznej. Przypominał również, że jest jedyny w 

powiecie bielskim Dom Pomocy Społecznej w Brańsku, co zostało szerzej omówione na ostatnim 

posiedzeniu. Komisja zwróciła się również do Burmistrza Miasta o ustosunkowanie się i 

wypowiedzenie się odnośnie możliwości utworzenia / wybudowania Domu Pomocy Społecznej 

w Bielsku Podlaskim. Komisja otrzymała odpowiedź Burmistrza Miasta z dnia 28 marca 2024 r. w 

formie elektronicznej (pismo Burmistrza Miasta stanowi załącznik nr 2 do papierowej wersji 

protokołu). Poinformował, że z odpowiedzi Burmistrza Miasta można wywnioskować, że Miasto 

Bielsk Podlaski jest zainteresowane uruchomieniem takiego Domu Pomocy Społecznej, monitoruje 

dostępność źródeł finansowania pod kątem możliwości pozyskania środków finansowych na taką 

inwestycję i na końcu pisma Pan Burmistrz stwierdza, że „Miasto nie widzi możliwości pozyskania 

środków zewnętrznych na budowę Domu Pomocy Społecznej, jednak dokładnie analizowane są 

źródła dofinansowania pod kątem pozyskania środków finansowych na ten cel”. Ponadto, „na obecną 

chwilę, Miasto Bielsk Podlaski nie posiada wolnej posesji, którą można przeznaczyć pod budowę 
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Domu Pomocy Społecznej, ani też obiektu, który mógłby zostać dostosowany do potrzeb jego 

utworzenia”.  

 

Członek Komisji Bogusław Mrozkowiak nie zgodził się ze stwierdzeniem Przewodniczącego Komisji, 

że Pan Burmistrz jest zainteresowany uruchomieniem DPS-u, bo pismo jest napisane na zasadzie 

„chciałbym, ale nie mogę” - i to wszystko. Nie ma tam żadnego zainteresowania, są podane 

przyczyny, nawet, że taki dom nie powinien być budowany, tylko powinien być nie w formie takiej 

instytucjonalnej, jak petycja określa, więc odnosi wrażenie, że Burmistrz w tej sprawie jest bardziej 

neutralny niż popierający. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Aleksander Bożko poinformował, że podtrzymuje swoją wypowiedź z 

poprzedniego posiedzenia Komisji. Chciałby dodać, tak jak Pan Bogusław Mrozkowiak tutaj zaznaczył, 

że na pewno to jest ciężka sprawa, tylko wszystko się rozbija o finanse. Natomiast lokalizacja może 

być nie tylko w naszym mieście, ale w pobliżu – w gminie wiejskiej. Podkreślił, że społeczeństwo 

bardzo szybko się starzeje i taki dom w Bielsku Podlaskim jest potrzebny. Osobiście wypowiedź Pana 

Burmistrza traktuje „pół na pół”, ale to jest zadanie, które przyszłe władze miasta powinny 

rozpatrywać, żeby to zostało sfinalizowane. W związku z tym będzie głosował za petycją.  

 

Członek Komisji Tomasz Sulima stwierdził, że obawiał się trochę takiej odpowiedzi Pana Burmistrza 

jeśli chodzi o zewnętrzne finansowanie. Ta petycja jest zasadna, jest słuszna, ale być może nie jest 

skierowana do odpowiedniego organu. Musi być konkretna odpowiedź. My stanowimy o Radzie 

Gminy Miejskiej Bielsk Podlaski i te argumenty Burmistrza są dla niego jasne. Natomiast chodzi o cel 

nadrzędny. Podkreślił, że taki ośrodek powinien powstać i teraz pytanie, jak to zorganizować? Być 

może taka petycja powinna być skierowana do innego organu samorządu, np. do Rady Powiatu, do 

Pana Starosty i tutaj te możliwości by były, natomiast z pisma Pana Burmistrza jasno wynika, np. 

możliwość finansowania ze środków unijnych. Chodzi o to, że ta pomoc ma nie być 

zindywidualizowana, tak jak w tym przypadku, jaki jest rodzaj tej pomocy. Natomiast są przykłady, z 

ostatnich lat, budowy ośrodków innego rodzaju, na przykład Dzienny Dom Pobytu w Orli, który 

powstał kilka lat temu. Z tego co pamięta, on też powstał z pomocy finansowej Zarządu województwa 

podlaskiego i lokalnej grupy działania Puszcza Białowieska. Petycja jest bardzo konkretna. Mówimy o 

konkretnej instytucji, więc osobiście ją też traktuje petycję jako wniosek intencyjny. Bardzo chciałby 

to widzieć, natomiast też problemem jest brak miejsca. Na przykład to, na co pan Burmistrz wskazuje 

- w zasobie naszym miejskim, komunalnym takiej nieruchomości nie mamy. Osobiście też to 

przyjmuję, z pewnym żalem, ale mamy to, co mamy, więc to jest na pewno temat, który wróci bez 

względu na to, jaką decyzję podejmiemy tutaj na Komisji i na Radzie Miasta w sprawie dalszego losu 

tej petycji. Być może tu trzeba będzie usiąść w więcej osób, być może pan Starosta, być może Zarząd 

województwa. Zaznaczył, że należy poszukać jakichś rozwiązań, bo od tematu nie uciekniemy. Nie 

chce powiedzieć wnioskodawcy, że „nie, bo nie”, bo tak nie jest. Natomiast musimy usiąść do stołu i 

sprawdzić co jest na stole, jakie mamy możliwości. Na tą chwilę argumenty Burmistrza są jasne, więc 

należałoby poszukać innych rozwiązań.  

 

Przewodniczący Komisji Włodzimierz Borowik przypomniał że na ostatniej Komisji informował, iż w 

województwie podlaskim, właściwie w każdym powiecie, istnieje Dom Pomocy Społecznej. Dom 

Pomocy Społecznej w Brańsku jest jedyny w naszym powiecie. Za ten dom odpowiada Starostwo 
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Powiatowe, Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, które opiniuje i przydziela mieszkańców do Domu 

Pomocy Społecznej w Brańsku. Tak jak i pan radny Tomasz Sulima powiedział, to leży bardziej w gestii 

Starostwa Powiatowego i można wspólnie w dalszej perspektywie taki Dom Pomocy Społecznej 

uruchomić. Natomiast na dzień dzisiejszy, tak jak odpowiada pan Burmistrz, nie ma lokalizacji i nie 

widać możliwości pozyskania środków zewnętrznych na budowę takiego Domu Pomocy Społecznej. 

Następnie Przewodniczący Komisji ogłosił 5 minut przerwy w posiedzeniu Komisji. 

 

Przerwa w posiedzeniu Komisji trwała od godziny 8:41 do 8:47. Przewodniczący Komisji Włodzimierz 

Borowik wznowił posiedzenie Komisji. Poinformował, że w związku z brakiem uwag i chętnych do 

dyskusji podda pod głosowanie uwzględnienie petycji dotyczącej potrzeby uruchomienia Domu 

Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie petycji z dnia 30 stycznia 2024 r. dotyczącej potrzeby uruchomienia w Bielsku 

Podlaskim Domu Pomocy Społecznej - uwzględnienie petycji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Bogusław Mrozkowiak, Tomasz Sulima 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Komisji Włodzimierz Borowik podał wyniki 

głosowania i stwierdził, że Komisja opowiedziała się za uwzględnieniem petycji z dnia 30 stycznia 

2024 r. dotyczącej potrzeby uruchomienia w Bielsku Podlaskim Domu Pomocy Społecznej. 

Poinformował, że Komisja zbierze się raz jeszcze w celu przyjęcia projektu uchwały. 

 

Do pkt. 5 

Dyskusja, wolne wnioski, sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji Włodzimierz Borowik otworzył dyskusję w przedmiotowym punkcie 

porządku posiedzenia. Poinformował, że następne posiedzenie odbędzie się w poniedziałek o 

godzinie 8:30.  

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Komisji Włodzimierz Borowik zamknął 

dyskusję  w przedmiotowym punkcie. Podziękował wszystkim za udział i zamknął posiedzenie Komisji.  

 

Na powyższym protokół zakończono.  

Protokołował: 

 

Piotr Wawulski                 

Przewodniczący 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

 

Włodzimierz Borowik 


